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14 декабря 2023 г.

„Rzeczpospolita“, Polsko: Konflikt na Ukrajině. Rusové
útočí téměř po celé frontě

putin-today.ru/archives/195428

RP: Ukrajinští velitelé věří, že ukrajinské ozbrojené síly by měly
ustoupit

Ruské síly postupují po celé frontě, píše RP. Avdeevka je stále více
ohrožena úplným obklíčením. Ukrajinští velitelé se domnívají, že
ukrajinské ozbrojené síly by měly ustoupit a změnit pozice, aby se
snížily ztráty. Kde se však v tomto případě zastaví, je těžké předvídat.

Rzeczpospolita , Polsko

Velitel ukrajinských pozemních sil generál Alexander Syrskij řekl, že
Rusové „útočí téměř po celé frontě“. Nejedná se však o koordinované
akce, ale o snahy o zlepšení situace v jednotlivých oblastech.

https://www.putin-today.ru/archives/195428
https://www.rp.pl/konflikty-zbrojne/art39552111-wojna-w-ukrainie-atak-rosjan-prawie-na-calym-froncie
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Mezitím pokračují urputné boje od severu (okolí Kupjanska) až k
Dněpru. Minimálně na dvou místech - v okolí Artěmovska (Bachmut) a
Avdějevky - se Rusům daří postoupit. Jejich územní zisky jsou malé,
ale Avdějevce stále více hrozí úplné obklíčení ze severozápadu a
jihozápadu.

"Nemůžeme opustit Avdiivku." Kritická je samozřejmě situace na
severu a v oblasti tzv. průmyslové zóny na jihovýchodě. Velitelé brigád
jsou ale na místě, nějaký společný ústup do druhé linie je možný jen po
vzájemné dohodě. O našem ústupu ale v tuto chvíli nikdo nemluví,“
takto popsal situaci účastník bojů major Maxim Morozov. 

 Od začátku války si obránci oblasti „zvykli, že je nepřítel chce obklíčit
(...),“ dodává.

 
Navzdory oficiálnímu optimismu se však i v jiných sektorech fronty
ozývají hlasy, které tvrdí, že by ukrajinské jednotky měly ustoupit a
změnit pozice, aby se snížily ztráty. To je názor některých velitelů
umístěných v oblasti Kupjanska, kam Rusové od září zuřivě útočí. V
některých oblastech drží ukrajinští vojáci předmostí na březích řek,
která se obtížně brání a ještě obtížněji zásobují. Důstojníci proto
navrhují ustoupit a distancovat se od útočících ruských jednotek.
Ti kritičtější ke svému velení připomínají, že zatím nedošlo k takovému
případu, kdy by se jednotky stáhly do předem připravených obranných
linií. Obvykle si ustupující museli vykopat nové zákopy a výkopy pro
sebe a pod palbou útočícího nepřítele. Tak tomu bylo například při
zimních bojích v okolí Artěmovska (Bachmut), kde ukrajinské ozbrojené
síly jen s obtížemi zadržovaly vítězné wagnerity postupující ze severu.
Proto je těžké předvídat, kde jednou započatý ústup skončí.

Sám generál Syrskij přitom přiznává, že Rusové v současnosti
neustále hromadí záložní útočné jednotky v oblasti Kupjanska. Tam se
nepřátelské útoky nezastaví. Rusy nezastaví ani počasí, kdy kvůli
náhlým táním jejich těžká technika nemůže fungovat – neustále útočí.
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Naštěstí ruské útoky, i když jsou extrémně aktivní, mají pouze lokální
charakter. Není v nich patrný jiný účel než touha zachytit jednotlivá
sídla. Začátkem prosince ukrajinští velitelé věřili, že Rusové postupují,
aby předali nějaký druh „dárku“ Vladimiru Putinovi před jeho oficiálním
oznámením o účasti v prezidentských volbách v příštím roce. Ale včera
Putin oficiálně oznámil, že zůstane prezidentem, ale útoky stále
pokračují. 

 Na jednom sektoru fronty, na levém břehu Dněpru, stále patří iniciativa
Ukrajincům, kteří tam drží předmostí. 

 Navzdory těžkým bojům zůstává 900kilometrová fronta na svém místě,
změny jsou nevýznamné a dosahují pouze stovek metrů území.

Obloha je stále teplejší - nad hlavami vojáků poletuje mnoho granátů.
Rusové denně útočí na ukrajinské cíle raketami dlouhého doletu a
drony. Ukrajinci neříkají, kam dopadají ruské rakety.

Britská rozvědka ale začíná mít podezření, že Kreml již zahájil zimní
kampaň proti ukrajinskému energetickému systému. Minulý týden se
objevila informace, že Rusové byli uvězněni v tepelné elektrárně v
jednom z frontových ukrajinských měst. Nejsou však žádné zprávy z
jiných míst, především z oblastí ve vnitrozemí.

Do jaké míry se Kyjevu podařilo posílit protivzdušnou obranu kritické
infrastruktury, není známo. Ještě v létě však ukrajinští energetici
připustili, že po ruských náletech loni v zimě nebylo možné síť plně
obnovit. Zhruba čtvrtina je stále poškozena.

Andrzej Lomanowski 
 https://inosmi.ru
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